Great Britain

Location

Britain forms the greater part of the British Isles, which off the north-west coast of mainland Europe. Great Britain is separated from the Continent by the English Channel. "Great Britain" is a geographical expression but "The United Kingdom" is a political expression. The full name is the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland. Great Britain comprises England, Wales and Scotland.

Great Britain is in fact the biggest of the group of islands which lies between the North Sea and the Atlantic Ocean. The total area is 242,534 sq. km. Britain is just less than 1,000 km long from the south coast of England to the extreme north of Scotland, and just less than 500 km across in the widest part.

The population of the United Kingdom is 57 million people. The British Isles today are shared by two separate and independent states. The smaller of these is the Republic of Ireland, with its capital in Dublin, and the larger, with London as its capital, is the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland. This long title is the result of a complicat​ed history. The Island of Great Britain contains three "nations" which were separated at earlier stages of their history: England, Scotland and Wales. Wales had become part of the English administrative system by the 16th century. Scotland was not completely united with England until 1707. The United Kingdom is a name which was introduced in 1801 when! Great Britain became united with Ireland.
England

The largest and most densely populated part of the United Kingdom is England. The population of England is 47, 837 million people. En​gland is washed by the North Sea, the Irish Sea, the English Channel and the Strait of Dover. The name "England" is derived from the Angles. Roman rule  lasted for over 300 years from A. D. 43. The last invasion of England took place in 1066 when Duke William of Normandy defeated the English at the Battle of Hastings. At that time the English language was very much transformed.

The capital of England is London, which is the largest city in Britain. It is situated on the River Thames (the most important one). There are many rivers in England, the longest is the Severn. England is mostly a lowland country. Upland regions are in the north and the south-west. Northern England, Midland and South England — each part is different but very picturesque.

The English like to spend their holiday in the Lake District, which is in the Northern England.

The main industries in England are the wool industry (with its centre in Leeds and Bradford), heavy machinery, shipbuilding, the cotton industry (the centre is Manchester).

Scotland

Scotland is the most northern part of the island of Great Britain. Its population is over 5 million people. Scotland was inhabited mainly by the Picts.

 In the 6th century, the Scots from Ireland (or Scotia) settled in what is now Argyll, giving their name to the present-day Scotland. During the 9th century, the various parts of Scotland united in defense against the Vikings. The powerful monarchy which existed in England threatened Scottish independence throughout the Middle  Ages. In 1603 James VI of Scotland became also James I of England when Queen Elizabeth I of England died without children. In 1651 Scotland was united with England, although Scotland kept its own parliament. In 1707, both countries, realizing the benefits of closer political and economic union, agreed on a single parliament for Great Britain.

The Cheviot Hills mark the boundary between England and Scotland. The greater part of Scotland is surrounded by sea. Scotland includes the Hebrides off the west coast and the Orkney and Shetland Islands off the north coast. It is bounded by the North Sea on the east.

Scotland is divided into three parts: the Highlands, the Lowlands and the Southern Uplands. The Highlands are among the oldest mountains in the world. There are a lot of valleys and lakes in this region; the best known lake is Loch Ness.

Most of the population of Scotland is concentrated in the Lowlands. The biggest city is Glasgow. It is an industrial city and an important port in the United Kingdom. Shipbuilding is the leading industry. But other industries such as iron and steel, engineering and coal-mining are highly developed too. The capital of Scotland is Edinburgh. It is the cultural centre of Scotland.
Wales
In 1301 after defeating the native princes of Wales, King Edward I of England named his son Prince of Wales. Since then the eldest son of the King or Queen of England has traditionally been given this title. In 1536 Wales was brought into the English system of national and local government by Act of Union.

Most of Britain was inhabited by Celts until the 4th century. Welsh and English are both official languages in Wales now.

The population of Wales is over 3 million people. About 75% of the people of Wales live in urban districts.

Wales is a highland country of old, hard rocks. North Wales is a country of mountains and deep valleys. South Wales is a land of high hills. The capital of Wales is Cardiff (an industrial city and a port). Cardiff is an administrative and educational centre. Such industries as coal-mining, steel production electronics, electrical engineering are de​veloped in this part of the country.

The Welsh are fond of folk music, singing and poetry. Welsh liter​ature is one of the oldest in Europe.
Northern Ireland

A number of kingdoms had emerged in Ireland before the Christian era. Ireland didn't escape the invasion of the Vikings, who dominated the country during the 10th century. In 1169 Henry II of England launched an invasion of Ireland. He had been granted its overlord ship by the En​glish Pope Adrian IV who wanted to bring the Irish church into full obe​dience to Rome.

The English Civil Wars (1642—1651) led to uprisings in Ireland which were crushed by Cromwell. During the 18th century various ef​forts were made by British Government to achieve stability. In 1800 an Act of Union between Great Britain and Ireland was signed.

The "Irish question" continued as one of the major problems of British politics during the 19th century. In 1985 the Angle-Irish Agree​ment was signed in Belfast, the capital of Northern Ireland.

The population of Northern Ireland is about 1.5 million people. It occupies one-sixth of the territory of the United Kingdom. 53% of the population live in urban areas . The largest industry is agriculture. 1 main industrial centre and a large port is Belfast.
System of Government

Britain is a parliamentary democracy with a constitutional monarch — Queen Elizabeth II — as a head of State.

Today the Queen is not only head of State but also an important symbol of national unity. The royal title in Britain is:

"Elizabeth the Second, by the Grace of God of the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and of Her other Realms and Ter​ritories Queen, Head of the Commonwealth, Defender of the Faith." In law the Queen is head of the executive, an integral part of the legislature, head of the judiciary, the Commander-in-chief of all the armed forces of the Crown and the Supreme Governor of the established Church of En​gland.

The Queen and the royal family continue to take part in many tra​ditional ceremonies. They visit different parts of Britain; they are in​volved in the work of many charities. In practice the monarch has no ac​tual power: they say, the monarch reigns but doesn't rule. Queen's power is limited by the Parliament. Parliament is the supreme legislative au​thority in Britain and the Prime Minister is the virtual ruler of the coun​try.

Parliament comprises the House of Commons, the House of Lords and the Queen in her constitutional role. The Queen summons prorogues and dissolves Parliament. She opens each session with a speech. It is her duty to make appointments to all important state offices. The Queen must see all Cabinet documents. She has the power to conclude treaties, to declare war and make peace.

The Commons has 651 elected Members of Parliament (MPs).

The Lords is made up of 1,185 hereditary and life peers, and the two archbishops and the 24 most senior bishops of the established Church of England. The centre of parliamentary power is the House of Commons. The leader of the party that obtains a majority in the House of Commons is the Prime Minister. The party which has majority of the seats in the House of Commons is called the Government, and the other is the Oppo​sition. The Government may hold office for five years.

All the affairs of the State are conducted in the name of the Queen, but really the Prime Minister is responsible for every measure submitted to Parliament. As a head of the Government the Prime Minister appoints about 100 ministers, of whom about 20 are in the Cabinet (the senior group which takes major policy decisions). Ministers are responsible for government decisions and individually responsible for their own depart​ments.

The Opposition has a duty to challenge government policies and to present an alternative programme.
Великобритания

Местоположение

Великобритания формируется на большей части Британских островов, которые находятся на северо-западном побережье материка Европа. Великобритания отделена от Континента Ла-Маншом. "Великобритания" - географическое выражение, но "Великобритания" является политическим выражением. Полное название - Соединенное Королевство Великобритании и Северной Ирландии. Великобритания включает Англию, Уэльс и Шотландию.

Великобритания фактически самая большая из группы островов, которая находится между Северным морем и Атлантическим океаном. Полная область - 242 534 кв. км. Великобритания всего меньше чем 1 000 км длиной от южного побережья Англии к крайнему северу от Шотландии, и всего меньше чем 500 км поперек в самой широкой части.

Население Великобритании - 57 миллионов человек. Британские острова сегодня разделены двумя отдельными и независимыми государствами. Меньшее из них - Республика Ирландии, с её столицей в Дублине, и большее, с Лондоном как её столица, - Соединенное Королевство Великобритании и Северная Ирландия. Это длинное название - результат сложной истории. Остров Великобритании содержит три "нации", которые были отделены в более ранних стадиях их истории: Англия, Шотландия и Уэльс. Уэльс стал частью английской административной системы к 16-ому столетию. Шотландия не была полностью объединена с Англией до 1707. Соединенное Королевство Великобритании - название, которое было введено в 1801 когда Великобритания стала объединенной с Ирландией.

Англия

Наибольшая и наиболее плотно населенная часть Великобритании - Англия. Население Англии - 47, 837 миллионов человек. Англия обмывается Северным морем, Ирландским морем, Ла-Маншом и Дуврским проливом. Название "Англия" получено от Англов. Римское правление тянулось в течение более чем 300 лет. Последнее вторжение в Англию имело место в 1066, когда Дьюк Уильям в Нормандии победил Англичан при Сражении Гастингса. Тогда английский язык был очень преобразован.

Столица Англии Лондон, который является наибольшим городом в Великобритании. Он расположен на Реке Темза (самой важной). Есть много рек в Англии, наиболее длинная - Северн. Англия - главным образом низкая страна. Нагорные области находятся на севере и юго-западе. Северная Англия, внутриобластная и южная Англия — каждая часть является отличной, но очень живописной.

Англичане любят проводить их отпуска в Озерном крае, который находится в Северной Англии.

Главные отрасли промышленности в Англии - промышленность шерсти (с её центром в Лидсе и Брэдфорде), тяжелых машинах, судостроении, хлопковая промышленность (центр является Манчестерской).

Шотландия

Шотландия - самая северная часть острова Великобритании. Его население - более чем 5 миллионов человек. Шотландия населялась главным образом Пиктами.

 В 6-ом столетии, Шотландцы из Ирландии (или Scotia) согласовались в том, что является теперь Аргайллом, давая своё название современной Шотландии. В течение 9-ого столетия, различные части Шотландии объединились в защите против Викингов. Мощная монархия, которая существовала в Англии, угрожала шотландской независимости всё Средневековье. В 1603 Джеймс VI в Шотландии стал также Джеймсом VI в Англии, когда Королева Элизабет I Англии умерла без детей. В 1651 Шотландия была объединена с Англией, хотя Шотландия держала свой собственный парламент. В 1707, обе страны, понимая выгоды от более близкого политического и экономического союза, договаривались о единственном парламенте для Великобритании.

Чевиот-Хилс отмечает границу между Англией и Шотландией. Большая часть Шотландии окружена морским путем. Шотландия включает Гебридские острова на западном побережье и Оркни и Шетландские острова на северном побережье. Она ограничена Северным морем на востоке.

Шотландия разделена на три части: Горная местность, Среднешотландская низменность и Южно-Шотландская возвышенность. Горная местность – одни из самых старых гор в мире. Есть много долин и озер в этой области; самое известное озеро - Лох-Несс.

Большинство населения Шотландии сконцентрировано в Среднешотландской низменности. Самый большой город - Глазго. Это - индустриальный город и важный порт в Великобритании. Судостроение - ведущая промышленность. Но другие отрасли промышленности типа железа и стали, технической и угольной промышленности высоко развиты также. Столицей Шотландии является Эдинбург. Это - культурный центр Шотландии.

Уэльс

В 1301 после нанесения поражения родным принцам Уэльса, король    Англии Эдвард I назвал своего сына Принцем Уэльса. С тех пор самому старшему сыну Короля или Королевы Англии традиционно давали это звание. В 1536 Уэльс был принесен в английскую систему национального и местного органа власти Актом Союза.

Большая часть Великобритании населялась Кельтами до 4-ого столетия. Уэльсский и английский язык - оба официальные языка в Уэльсе теперь.

Население Уэльса - более чем 3 миллиона человек. Приблизительно   75 % людей Уэльса живут в городских районах.

Уэльс - страна старых гор, жёстких гор. Северный Уэльс - страна гор и глубоких долин. Южный Уэльс - земля высоких холмов. Столица Уэльса является Кардифф (индустриальный город и порт). Кардифф - административный и образовательный центр. Такие отрасли промышленности как угольная промышленность, стальное производство электроника, электрическая разработка развиты в этой части страны.

Уэльсцы любят народную музыку, пение и поэзию. Уэльсская литература - одна из наиболее старых в Европе.

Северная Ирландия

Множество королевств появилось в Ирландии перед христианской эрой. Ирландия не избегала вторжения Викингов, которые властвовали в стране в течение 10-ого столетия. В 1169 Генри II , из Англии, начал вторжение в Ирландию. Ему предоставил его судно повелителя Англичанами

 Римский Папа Адриан IV, который хотел принести ирландской церкви в полное повиновение Риму.

Английские Гражданские Войны (1642—1651) вели к восстаниям в Ирландии, которые были сокрушены Кромвелом. В течение 18-ого столетия различные усилия были сделаны британским Правительством, чтобы достигнуть стабильности. В 1800 Акт Союза между Великобританией и Ирландией был подписан.

"Ирландский вопрос" продолжался как одна из главных проблем британской политики в течение 19-ого столетия. В 1985 англо-ирландское Соглашение было подписано в Белфасте, в столице Северной Ирландии.

Население Северной Ирландии - приблизительно 1.5 миллионов человек. Это занимает одну шестую территории Великобритании. 53 % населения живут в городских областях. Наибольшая промышленность - сельское хозяйство. 1 главный индустриальный центр и большой порт являются Белфаст.

Система Правительства

Великобритания - парламентская демократия с конституционным монархом — Королевой Элизабет II — как глава государства.

Сегодня Королева - не только глава государства, но также и важный символ национального единства. Королевский титул в Великобритании:

«Элизабет Вторая, Грейс - Королева от Бога  Соединенного Королевства Великобритании и Северной Ирландии и  Её других Царств и Территорий, Глава Федерации, Защитник Веры. » По закону Королева - глава исполнительной власти, неотъемлемая часть законодательного органа, глава судебной власти, Главнокомандующий всех вооруженных сил королевской власти и Верховного суда Англии установленной англиканской церковью.

Королева и королевское семейство продолжают принимать участие во многих традиционных церемониях. Они посещают различные части Великобритании; они вовлечены в работу многой благотворительной деятельности. Практически монарх не имеет никакой фактической власти: они говорят, монарх господствует, но не управляет. Власть королевы ограничена Парламентом. Парламент - высшая законодательная власть в Великобритании, и Премьер-министр - действительный правитель страны.

Парламент включает Палату общин, Палату лордов и Королеву в ее конституционной роли. Королева вызывает отсрочку и распускает Парламент. Она открывает каждое заседание с речью. Это её обязанность - делать назначения ко всем важным государственным министерствам. Королева должна видеть все документы Кабинета. Она имеет власть заключить соглашения, объявлять войну и делать мир.

Палата общин включает 651 избранного Члена Парламента (MPs).

Палата Лордов составлена из 1,185 наследственных и пожизненных пэров(равных по положению), и эти два архиепископа и 24 самых старших епископа установлены Английской церковью. Центр парламентской власти - Палата общин. Лидер партии, которая получает большинство в Палате общин - Премьер-министр. Партию, которая имеет большинство мест в Палате общин, называют Правительством, и другой - Оппозиция. Правительство может занять пост в течение пяти лет.

Все дела Государства проводятся от имени Королевы, но действительно Премьер-министр ответственен за каждое мероприятие, представленное Парламенту. Как глава Правительства, Премьер-министр назначает приблизительно 100 министров, из которых приблизительно 20 находятся в Кабинете (старшая группа, которая принимает главные решения политики(полиса)). Министры ответственны за правительственные решения и индивидуально ответственны за их собственные отделы.

Оппозиция имеет обязанность бросить вызов правительственной политике и представлять альтернативную программу.
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